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PROTOKÓŁ NR 13/2019 

 

z XIII sesji Rady Miasta Gorzowa Wielkopolskiego od bytej w dniu 25 
września 2019 roku o godz. 14:00 w sali narad Urz ędu Miasta Gorzowa 
Wielkopolskiego przy ul. Sikorskiego 3-4. 

Sesję zwołano zarządzeniem Przewodniczącego Rady Miasta Gorzowa 
Wielkopolskiego. 
 
O terminie, miejscu i tematyce sesji powiadomiono radnych Rady Miasta poprzez 
doręczenie im zawiadomień. 
 
Na ogólną liczbę 25 radnych na sesji obecnych było 21 radnych - zgodnie z listą 
obecności stanowiącą załącznik nr 1 do protokołu. 
 

Nieobecni radni:   

1. Anacki Robert, 
2. Kurczyna Marcin, 
3. Paluch Piotr, 
4. Wojciechowska Grażyna. 

Ponadto w sesji uczestniczyli:  
Prezydent Miasta, Z-cy Prezydenta Miasta, pracownicy Urzędu Miasta i zaproszeni 
gości, zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik nr 2 do protokołu. 

 
Porządek obrad: 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Wręczenie „Odznaki Honorowej za Zasługi dla Województwa Lubuskiego”. 
4. Wolne wnioski i informacje oraz oświadczenia klubowe. 
5. Informacja o przebiegu wykonania budżetu miasta za I półrocze 2019 roku oraz 

informacja o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej.  
6. Druk nr 254 - podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2019 

rok miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 
7. Druk nr 255 - podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2019 

rok miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 
8. Druk nr 256 - podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2019 

rok miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 
9. Druk nr 257 - podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Miasta Gorzowa Wielkopolskiego na lata 2019-2045. 
10. Druk nr 242 – podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia zakończenia działalności 

dotychczasowego Gimnazjum nr 4 w Gorzowie Wielkopolskim. 
11. Druk nr 243 - podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia zakończenia działalności 

dotychczasowego Gimnazjum Sportowego nr 2 w Gorzowie Wielkopolskim 
wchodzącego w skład Zespołu Szkół Technicznych i Ogólnokształcących w 
Gorzowie Wielkopolskim. 

12. Druk nr 244 - podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia zakończenia działalności 
dotychczasowego Gimnazjum Specjalnego nr 19 w Gorzowie Wielkopolskim 
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wchodzącego w skład Zespołu Szkół nr 12 im. Jana III Sobieskiego w Gorzowie 
Wielkopolskim. 

13. Druk nr 245 - podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia zakończenia działalności 
dotychczasowego Gimnazjum nr 12 w Gorzowie Wielkopolskim wchodzącego w 
skład Zespołu Szkół nr 12 im. Jana III Sobieskiego w Gorzowie Wielkopolskim. 

14. Druk nr 246 – podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę nr X/82/2011 w sprawie 
regulaminu wynagradzania za pracę nauczycieli zatrudnionych w 
samorządowych placówkach oświatowych i opiekuńczo- wychowawczych 
prowadzonych przez Miasto Gorzów Wlkp. 

15. Druk nr 247 – podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia 
warunków i trybu finansowania rozwoju sportu na terenie Miasta Gorzowa 
Wielkopolskiego. 

16. Druk nr 248 – podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zasad 
wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu gminy. 

17. Druk nr 250 – podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do zmiany Gminnego 
Programu Rewitalizacji Gorzów 2025+. 

18. Druk nr 251 – podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy 
użyczenia nieruchomości na 10 lat. 

19. Druk nr 253 – podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Gorzowa Wlkp. 
dla obszarów położonych przy zachodniej granicy miasta na terenach leśnych. 

20. Druk nr 252 - podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za usuwanie 
i przechowywanie pojazdów na parkingu strzeżonym oraz kosztów powstałych w 
razie odstąpienia od usunięcia pojazdu  

21. Druk nr 249 – podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia 
przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest 
Miasto Gorzów Wielkopolski udostępnionych dla operatorów i przewoźników, 
warunków i zasad korzystania z tych przystanków oraz ustalenia stawek opłat za 
korzystanie z przystanków komunikacyjnych. 

22. Druk nr 258 – podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na rok 
2020 na sfinansowanie przedsięwzięcia pod nazwą: „Wspólna promocja 
gospodarcza Gorzowa Wielkopolskiego, Bogdańca, Deszczna, Kłodawy i 
Santoka – etap II”. 

23. Druk nr 241 – podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Gorzowa Wlkp. 
obszaru położonego w rejonie ul. Kazimierza Wielkiego. 

24. Informacja o stanie realizacji uchwał Rady Miasta Gorzowa Wielkopolskiego.  
25. Przyjęcie protokołu z XII sesji Rady Miasta Gorzowa Wielkopolskiego.  
26. Sprawy różne. 
27. Zakończenie obrad. 
 

Ad. 1 Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

Sesję otworzył i jej obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Miasta – Jan 
Kaczanowski, który po powitaniu stwierdził wymagane quorum do obradowania                      
i podejmowania prawomocnych uchwał. 
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Ad. 2 Przedstawienie porz ądku obrad. 
 
Jan Kaczanowski – zaproponował poszerzenie porządku obrad o projekt uchwały na 
druku nr 259 w sprawie rozpatrzenia petycji, o projekt uchwały na druku nr 260 w 
sprawie rozstrzygnięcia skargi oraz o projekt uchwały na druku nr 261 w sprawie 
rozstrzygnięcia skargi.  
 
W głosowaniu jawnym za poszerzeniem porządku obrad o projekt uchwały na druku 
nr 259 w sprawie rozpatrzenia petycji, głosowało 17 radnych, przy braku głosów 
przeciwnych i wstrzymujących się. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 3 do protokołu. 
 
W głosowaniu jawnym za poszerzeniem porządku obrad o projekt uchwały na druku 
nr 260, głosowało 18 radnych, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących się. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 4 do protokołu.  
 
W głosowaniu jawnym za poszerzeniem porządku obrad o projekt uchwały na druku 
nr 261, głosowało 17 radnych, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących się. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 5 do protokołu. 
 
Jan Kaczanowski – zaproponował w pkt. 24 umieścić projekt uchwały na druku nr 
259, w pkt. 25 projekt uchwały na druku nr 260 oraz w pkt. 26 projekt uchwały na 
druku nr 261.  
 
W głosowaniu za jawnym za przyjęciem porządku obrad z przyjętymi zmianami, 
głosowało 17 radnych, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących się. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 6 do protokołu. 
 
Ad. 3 Wr ęczenie „Odznaki Honorowej za Zasługi dla Województw a 
Lubuskiego”. 
 
Marcin Jabłoński – członek Zarządu Województwa Lubuskiego – bardzo dziękuję za 
możliwość stworzenia okoliczności w gronie zasłużonych mieszkańców województwa 
lubuskiego, Gorzowa i północnej części regionu podczas sesji w tych uroczystych 
okolicznościach wręczyć ważną odznakę dla osób zasłużonych dla regionu 
lubuskiego. Sejmik Województwa Lubuskiego przyznał odznaki podczas ostatniej 
sesji p. J. Dąbrowskiemu, Chórowi „Wrzosy” z Rzepina, Przedsiębiorstwu 
Komunikacji Samochodowej w Gorzowie Wielkopolskim Sp. z o.o. oraz 
Przedsiębiorstwu Usługowo – Handlowemu „Sanitex” J. i E. Zdrzałka z Gorzowa 
Wielkopolskiego. Uprzejmie proszę Państwa o chwilę cierpliwości, postaram się 
przybliżyć króciutko sylwetki odznaczonych osób, firm i instytucji. Pan J. Dąbrowski 
jest współzałożycielem, prezesem koła terenowego Polskiego Stowarzyszenia 
Diabetyków w Rzepinie. Koło liczy blisko 100 członków. Od 2015 r. jest członkiem 
zarządu regionalnego w Zielonej Górze. Jest inicjatorem szeregu przedsięwzięć, 
spotkań edukacyjnych z lekarzami o różnych specjalnościach, spotkań 
integracyjnych na terenie gminy i powiatu, jak również wspólnych wyjazdów na 
wczasy, do teatru, innych ośrodków kultury, do lekarzy diabetologów. Aktywnie 
wspiera środowisko. Pan J. Dąbrowski jest uhonorowany wieloma odznaczeniami. 
Uprzejmie proszę o wystąpienie p. M. Sawicką i p. A. Kołoderną, które odbiorą 
odznaczenia w imieniu Chóru „Wrzosy” z Rzepina. Chór „Wrzosy” powstał w 1971 r., 
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liczy ok. 20 osób, uczestniczy w wielu uroczystościach o charakterze religijnym i 
patriotycznym, zwłaszcza powiatowym i wojewódzkim. Chór bierze udział w 
corocznej akcji Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy, Festiwalu Piosenki Kresowej 
w Gorzowie Wielkopolskim oraz okolicznościowych koncertach w Sulęcinie i 
Słubicach. Chór „Wrzosy” uświetnia grą i śpiewem uroczystości w gminie Rzepin 
takie jak dożynki gminne, święto 11 listopada i 3 maja. Od 2009 roku wspólnie z 
Miejskim Domem Kultury w Rzepinie jest gospodarzem Festiwalu Pieśni 
„Wrzosowisko”. Uprzejmie proszę o wystąpienie p. K. Częstochowskiego, prezesa 
zarządu Przedsiębiorstwa Komunikacji Samochodowej w Gorzowie Wielkopolskim. 
Przedsiębiorstwo Komunikacji Samochodowej w Gorzowie Wielkopolskim firma 
znana i zasłużona, ale pozwólcie Państwo, że kilka faktów przytoczę. Początki firmy 
sięgają 1949r. kiedy to przedsiębiorstwo zatrudniało 147 pracowników i dysponowało 
wówczas 5 samochodami ciężarowymi, 3 ciągnikami i 15 zaprzęgami konnymi. 
Aktualnie posiada 6 placówek terenowych w Międzyrzeczu, Międzychodzie, 
Strzelcach Krajeńskich, Sulęcinie, Wolsztynie, Nowej Soli i zatrudnia 347 osób. 
Dysponuje 190 autobusami i 38 jednostkami towarowymi. Spółka charakteryzuje się 
wysokim poziomem świadczonych usług transportowych i motoryzacyjnych. 
Uczestniczy w wielu ważnych inwestycjach związanych z rozbudową miasta i 
regionu. Miesięcznie spółka sprzedaje 13 tys.  biletów i przewozi ok. 700 tys. 
pasażerów, tj. 8,4 mln pasażerów rocznie. Spółka to członek m.in. Lubuskiej 
Organizacji Pracodawców. Tutaj dodam, że to odznaczenie zostanie wręczone na 
wniosek przewodniczącego zarządu Lubuskiej Organizacji Pracodawców, p. Henryka 
Macieja Woźniaka. Jest również członkiem zrzeszenia Międzynarodowych 
Przewoźników Drogowych w Polsce, Polskiej Izby Gospodarczej Transportu 
Samochodowego i Spedycji w Warszawie. Uczestniczy w realizacji projektu na rzecz 
edukacji zawodowej, mi.in. w programie „Zawodowcy”. Sponsor mistrzyń Polski w 
koszykówce w kategorii U-16 i mistrzyń Polski gimnazjum. Proszę również o 
wystąpienie Państwa E. i J. Zdrzałków, właścicieli Przedsiębiorstwa Usługowego 
„Sanitex”. Podobnie, jak w poprzednim wypadku, wyróżnienie przyznane zostało na 
wniosek Lubuskiej Organizacji Pracodawców. Przedsiębiorstwo Usługowo – 
Handlowe „Sanitex” rozpoczęło działalność w 1989 r. świadcząc początkowo usługi 
sanitarno – budowlane. W 1995 r. firma rozszerzyła swoją działalność o pion 
handlowy związany z urządzeniami i materiałami instalacji sanitarnej oraz 
materiałami budowlanymi i autoryzowanym serwisem sprzedawanych urządzeń 
grzewczych. Działalność przedsiębiorstwa obejmuje usługi sanitarno – budowlane z 
uwzględnieniem zewnętrznych sieci wodociągowych, kanalizacyjnych, 
ciepłowniczych i gazowych. Firma zajmuje się także kotłowniami gazowymi, 
olejowymi oraz wewnętrznymi instalacjami sanitarnymi budynków wielorodzinnych i 
indywidualnych. Firma oferuje usługi w zakresie wykonywania bezwykopowego, 
układania metodą przewiertów sterowanych w technologii HDD. Przedsiębiorstwo 
otrzymało szereg certyfikatów, nagród i dyplomów w tym Państwowej Inspekcji 
Pracy. Należy do elitarnego klubu „Gazel Biznesu”. Współpracuje z Powiatowymi 
Urzędami Pracy, uczelniami, szkołami oraz centrami kształcenia zawodowego. To 
dla mnie wielka przyjemność i zaszczyt, że będę mógł w imieniu Sejmiku 
Województwa Lubuskiego wręczyć Państwu odznaczenia.  
 
Marcin Jabłoński dokonuje ceremonii wręczenia odznaczeń. 
 
Marcin Jabłoński – takie okazje nie zdarzają się zbyt często. Chciałbym jeszcze 
korzystając z tej okazji przypomnieć i poinformować, że w tym roku obchodzimy      
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15 – lecie członkostwa Polski w Unii Europejskiej. W związku z tym jubileuszem w 
tym roku odbyło się szereg uroczystych wydarzeń w skali całego regionu w wielu 
miejscowościach naszego województwa. Jednym z takich wydarzeń była uroczysta 
sesja w dniu 15 – lecia przystąpienia Polski do Unii Europejskiej. Podczas tej sesji 
Marszałek Województwa Lubuskiego gronu osób, których zaangażowanie w pracę, 
doświadczenie i wkład w tworzenie tego wszystkiego, co jest naszym wspólnym 
dorobkiem wynikającym z 15 – lecia członkostwa w Unii Europejskiej wręczono tytuł 
Człowieka 15 – lecia Polski w Unii Europejskiej. Jedną z osób, która nieszczęśliwie 
nie mogła wówczas wziąć udziału w tej uroczystości był prof. Paweł Leszczyński. 
Dzisiaj szczęśliwie obecny na sali i chciałbym, w uznaniu Pańskich zasług i udziału w 
skutecznym wdrażaniu programów unijnych oraz wieloletnie zaangażowanie 
działalność na rzecz społeczności lokalnej w Polsce i Europie, wręczyć tytuł 
Człowieka 15 – lecia w Unii Europejskiej. Zrobię to z wielką przyjemnością, jest to dla 
mnie wielki zaszczyt.  
 
Marcin Jabłoński dokonuje ceremonii wręczenia odznaczenia. 
 
Jan Kaczanowski – mam nadzieję i jestem przekonany, że będę wyrazicielem Was 
wszystkich i jeszcze raz w imieniu własnym i Państwa serdecznie gratuluję 
wszystkim odznaczonym i wyróżnionym. 
 
Ad. 4 Wolne wnioski i informacje oraz o świadczenia klubowe. 
 
Jan Kaczanowski – na sali jest również Poseł E. Płonka, którą bardzo serdecznie 
witam.  
Elżbieta Płonka – Poseł na Sejm RP – witam serdecznie Państwa i cieszę się, bo tak 
dawno tutaj nie byłam, naście lat jako radna i troszeczkę to inaczej wyglądało, ale 
teraz jest równie pięknie. Jestem na świeżo po spotkaniu i obiecałam prof. Byrdzie, 
że dziś zwrócę się do Państwa z apelem. Odbyła się konferencja w Lubuskim 
Urzędzie Wojewódzkim na temat szczepień ochronnych w tym szczególnie, bo mamy 
sezon grypowy przed nami, przeciwko grypie. Powszechnie wiadomo, że szczepienia 
są za darmo, co nie jest prawdą, zwłaszcza powyżej 65. roku życia, bo w to włączają 
się samorządy. Jeśli mają być darmowe dla 65+ to powinny być finansowane z 
samorządów i to byłoby możliwe. Szczepionki dla tych Państwa są tańsze 50% w 3 
grupach. Mam serdeczną prośbę, ponieważ Pani prof. Byrdza wręcz powiedziała, że 
los nasz zależy od szczepień, ponieważ świat jest taką globalną wioską, przenosimy 
choroby bardzo szybko, a grypa jest taką chorobą, która grozi nam pandemią, nie 
wiem, w którym okresie. Prośba do radnych, Prezydenta Miasta o zastanowienie się 
nad tym, czy można pewną grupę osób szczególnie narażonych objąć takim 
profilaktycznym szczepieniem na bazie zlecenia np. praktykom lekarzy rodzinnych. 
Nie oferuję swojej praktyki, ale jest sporo lekarzy rodzinnych i można byłoby takie 
zlecenie przekazać. Życzę wszystkim dużo zdrowia i żeby ten sezon grypowy szybko 
minął i nie objął Państwa. Wszystkiego dobrego. 
Jan Kaczanowski – w związku z brakiem kolejnych zgłoszeń do dyskusji zamknął pkt. 
4 porządku obrad.  
 
Ad. 5 Informacja o przebiegu wykonania bud żetu miasta za I półrocze 2019 
roku oraz informacja o kształtowaniu si ę Wieloletniej Prognozy Finansowej.  
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Jan Kaczanowski – poinformował, że informację o przebiegu wykonania budżetu 
miasta za I półrocze 2019 roku oraz informację o kształtowaniu się Wieloletniej 
Prognozy Finansowej wszyscy radni otrzymali na piśmie i stanowi załącznik nr 7 do 
protokołu. Ponadto informację przyjęły do wiadomości Komisje: Kultury, Sportu i 
Promocji, Spraw Społecznych, Oświaty i Wychowania, Gospodarki i Rozwoju oraz 
Budżetu i Finansów. W związku z brakiem zgłoszeń do dyskusji uznaję, że Rada 
Miasta przyjęła do wiadomości informację o przebiegu wykonania budżetu miasta za 
I półrocze 2019 roku oraz informację o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy 
Finansowej. 
 
Propozycję przyjęto przez aklamację.  
 
Ad. 6 Podj ęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały bud żetowej na 2019 rok 
miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali na 
piśmie wraz z uzasadnieniem, które stanowi załącznik nr 8 do protokołu. Ponadto 
projekt został jednomyślnie pozytywnie zaopiniowany przez Komisje: Oświaty i 
Wychowania oraz Budżetu i Finansów.  
  
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej 
na 2019 rok miasta Gorzowa Wielkopolskiego, głosowało 21 radnych, przy braku 
głosów przeciwnych i wstrzymujących się – uchwała stanowi załącznik nr 9 do 
protokołu.  
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 10 do protokołu. 
 
Ad. 7 Podj ęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały bud żetowej na 2019 rok 
miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali na 
piśmie wraz z uzasadnieniem, które stanowi załącznik nr 11 do protokołu. Ponadto 
projekt został jednomyślnie pozytywnie zaopiniowany przez Komisje: Spraw 
Społecznych oraz Budżetu i Finansów. 
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej 
na 2019 rok miasta Gorzowa Wielkopolskiego, głosowało 20 radnych, przy braku 
głosów przeciwnych i wstrzymujących się – uchwała stanowi załącznik nr 12 do 
protokołu. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 13 do protokołu. 
 
Ad. 8 Podj ęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały bud żetowej na 2019 rok 
miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali na 
piśmie wraz z uzasadnieniem, które stanowi załącznik nr 14 do protokołu. Ponadto 
projekt został pozytywnie zaopiniowany przez Komisje: Gospodarki i Rozwoju oraz 
Budżetu i Finansów. 
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej 
na 2019 rok miasta Gorzowa Wielkopolskiego, głosowało 20 radnych, przy braku 
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głosów przeciwnych i wstrzymujących się – uchwała stanowi załącznik nr 15 do 
protokołu. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 16 do protokołu. 
 
Ad. 9 Podj ęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Miasta Gorzowa Wielkopolskiego na lata 2019-2045. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali na 
piśmie. Uzasadnienie wprowadzonych zmian zawarte jest w załączniku nr 2 do 
uchwały. Ponadto projekt został jednomyślnie pozytywnie zaopiniowany przez 
Komisję Budżetu i Finansów. 
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Miasta Gorzowa Wielkopolskiego na lata 2019 – 2045, 
głosowało 20 radnych, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących się – 
uchwała stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 18 do protokołu. 
 
Ad. 10 Podj ęcie uchwały w sprawie stwierdzenia zako ńczenia działalno ści 
dotychczasowego Gimnazjum nr 4 w Gorzowie Wielkopol skim. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali na 
piśmie wraz z uzasadnieniem, które stanowi załącznik nr 19 do protokołu. Ponadto 
projekt został jednomyślnie pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Oświaty i 
Wychowania. 
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały w sprawie stwierdzenia zakończenia 
działalności dotychczasowego Gimnazjum nr 4 w Gorzowie Wielkopolskim, 
głosowało 21 radnych, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących się – 
uchwała stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 21 do protokołu. 
 
Ad. 11 Podj ęcie uchwały w sprawie stwierdzenia zako ńczenia działalno ści 
dotychczasowego Gimnazjum Sportowego nr 2 w Gorzowi e Wielkopolskim 
wchodz ącego w skład Zespołu Szkół Technicznych i Ogólnoksz tałcących w 
Gorzowie Wielkopolskim. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali na 
piśmie wraz z uzasadnieniem, które stanowi załącznik nr 22 do protokołu. Ponadto 
projekt został jednomyślnie pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Oświaty i 
Wychowania. 
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały w sprawie stwierdzenia zakończenia 
działalności dotychczasowego Gimnazjum Sportowego nr 2 w Gorzowie 
Wielkopolskim wchodzącego w skład Zespołu Szkół Technicznych i 
Ogólnokształcących w Gorzowie Wielkopolskim, głosowało 21 radnych, przy braku 
głosów przeciwnych i wstrzymujących się – uchwała stanowi załącznik nr 23 do 
protokołu. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 24 do protokołu.  
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Ad. 12 Podj ęcie uchwały w sprawie stwierdzenia zako ńczenia działalno ści 
dotychczasowego Gimnazjum Specjalnego nr 19 w Gorzo wie Wielkopolskim 
wchodz ącego w skład Zespołu Szkół nr 12 im. Jana III Sobie skiego w Gorzowie 
Wielkopolskim. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali na 
piśmie wraz z uzasadnieniem, które stanowi załącznik nr 25 do protokołu. Ponadto 
projekt uchwały został jednomyślnie pozytywnie zaopiniowany przez Komisję 
Oświaty i Wychowania. 
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały w sprawie stwierdzenia zakończenia 
działalności dotychczasowego Gimnazjum Specjalnego nr 19 w Gorzowie 
Wielkopolskim wchodzącego w skład Zespołu Szkół nr 12 im. Jana III Sobieskiego w 
Gorzowie Wielkopolskim, głosowało 20 radnych, przy braku głosów przeciwnych i 
wstrzymujących się – uchwała stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 27 do protokołu.  
 
Ad. 13 Podj ęcie uchwały w sprawie stwierdzenia zako ńczenia działalno ści 
dotychczasowego Gimnazjum nr 12 w Gorzowie Wielkopo lskim wchodz ącego 
w skład Zespołu Szkół nr 12 im. Jana III Sobieskieg o w Gorzowie 
Wielkopolskim. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali na 
piśmie wraz z uzasadnieniem, które stanowi załącznik nr 28 do protokołu. Ponadto 
projekt został jednomyślnie pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Oświaty i 
Wychowania. 
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały w sprawie stwierdzenia zakończenia 
działalności dotychczasowego Gimnazjum nr 12 w Gorzowie Wielkopolskim 
wchodzącego w skład Zespołu Szkół nr 12 im. Jana Sobieskiego w Gorzowie 
Wielkopolskim, głosowało 21 radnych, przy braku głosów przeciwnych i 
wstrzymujących się – uchwała stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 30 do protokołu. 
 
Ad. 14 Podj ęcie uchwały zmieniaj ącej uchwał ę nr X/82/2011 w sprawie 
regulaminu wynagradzania za prac ę nauczycieli zatrudnionych w 
samorz ądowych placówkach o światowych i opieku ńczo- wychowawczych 
prowadzonych przez Miasto Gorzów Wlkp. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali na 
piśmie wraz z uzasadnieniem, które stanowi załącznik nr 31 do protokołu. Ponadto 
projekt uchwały został jednomyślnie pozytywnie zaopiniowany przez Komisje: 
Oświaty i Wychowania oraz Budżetu i Finansów. 
Radosław Wróblewski – nowelizacja Karty Nauczyciela nakłada obowiązek 
wypłacenia min. 300 zł dodatku za wychowawstwo tylko nauczycielom, którzy 
pracują w szkołach. Zgodnie z tym, co mówiła  Małgorzata Machałek wiceminister 
Edukacji Narodowej: „samorządy jeśli chcą mogą go wypłacać także nauczycielom z 
przedszkoli”. Chciałbym podziękować prezydentowi Jackowi Wójcickiemu i prezydent 
Małgorzacie Domagale za to, że skutecznie zechcieli, może trochę w tym ironii jest, 
ale nie w stosunku do Państwa, znaleźć te pieniądze tu również podziękowania do p. 
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Skarbnik i, że troszeczkę zwiększamy te wynagrodzenia za wychowawstwo dla 
nauczycieli naszych gorzowskich przedszkoli. To jest często tak, że różnego rodzaju 
rozwiązania, które są przyjmowane na poziomie Parlamentu przez obecnie rządzącą 
partię nakładają dodatkowe obciążenia na samorządy i też musimy w tym momencie 
podejmować decyzje, ale mam nadzieję, że Państwo też osiągnęli porozumienie ze 
związkami zawodowymi i to będzie satysfakcjonować również w dużym stopniu 
nauczycieli, którzy skorzystają z tej oferty miasta.  
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały zmieniającej uchwałę nr X/82/2011 w 
sprawie regulaminu wynagradzania za pracę nauczycieli zatrudnionych w 
samorządowych placówkach oświatowych i opiekuńczo – wychowawczych 
prowadzonych przez Miasto Gorzów Wlkp., głosowało 21 radnych, przy braku głosów 
przeciwnych i wstrzymujących się – uchwała stanowi załącznik nr 32 do protokołu.  
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 33 do protokołu.  
 
Ad. 15 Podj ęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie okre ślenia 
warunków i trybu finansowania rozwoju sportu na ter enie Miasta Gorzowa 
Wielkopolskiego. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali na 
piśmie wraz z uzasadnieniem, które stanowi załącznik nr 34 do protokołu. Ponadto 
projekt został jednomyślnie pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Kultury, Sportu i 
Promocji.  
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie 
określenia warunków i trybu finansowania rozwoju sportu na terenie Miasta Gorzowa 
Wielkopolskiego, głosowało 19 radnych, przy braku głosów przeciwnych i 1 głosie 
wstrzymującym się – uchwała stanowi załącznik nr 35 do protokołu.  
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 36 do protokołu.  
 
Ad. 16 Podj ęcie uchwały zmieniaj ącej uchwał ę w sprawie zasad wynajmowania 
lokali wchodz ących w skład mieszkaniowego zasobu gminy. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali na 
piśmie wraz z uzasadnieniem, które stanowi załącznik nr 37 do protokołu.  Ponadto 
projekt uchwały został jednomyślnie pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Spraw 
Społecznych. 
Marta Bejnar – Bejnarowicz – jakiś czas temu napisałam interpelację do Prezydenta 
z prośbą o pochylenie się nad zmianą Strategii Mieszkaniowej dla Gorzowa i 
dostałam informację, że dostanę odpowiedź w późniejszym terminie i chciałabym 
zapytać, czy coś będziemy działać w tym temacie? 
Małgorzata Domagała – Zastępca Prezydenta Miasta – te dzisiejsze zmiany są 
pierwszymi zmianami. Przygotowujemy się do opracowania takiego kompleksowego 
dokumentu i zmian w strategii. Natomiast te zmiany, które dziś zaproponowaliśmy 
wynikają z potrzeb, jakie zgłaszają do nas mieszkańcy, a po drugie najważniejszą 
rzeczą dla nas jest podniesienie kryterium wraz ze wzrostem płacy minimalnej.  
Marta Bejnar – Bejnarowicz – wiem, co jest w tej uchwale. Chciałam zapytać o tą 
Strategię Mieszkalnictwa, bo prosiłam w interpelacji, żeby został powołany zespół, w 
którego skład wejdą też radni, albo przedstawiciele klubów, bo później będziemy 
mieli sytuację taką, że dostaniemy gotową strategię do podjęcia, czy do dyskusji, a 
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chciałabym żebyśmy wspólnie opracowali jaki jest kierunek miasta, jeśli chodzi o 
mieszkalnictwo, bo nie chodzi tylko o najem, ale także o plany związane z budową 
mieszkań komunalnych, o wypełnienie tej luki, która jest bardzo duża, którą stanowią 
osoby, którym nie przysługuje mieszkanie socjalne, ale nie mają też na tyle dużych 
dochodów, żeby wziąć kredyt i kupić mieszkanie na rynku. To jest bardzo duży klin, 
który powinniśmy, jako gmina, możliwie zmniejszać.  
Małgorzata Domagała – podobnie, jak Prezydent zarządzeniem powołał zespół ds. 
oświaty również taki zespół ds. opracowania takiej strategii zostanie powołany, więc 
będziemy Państwa informować i na pewno prosić, aby przedstawiciele Rady zasiedli 
w takim zespole.  
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zasad 
wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu gminy, 
głosowało 18 radnych, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących się – 
uchwała stanowi załącznik nr 38 do protokołu.  
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 39 do protokołu.  
 
Ad. 17 Podj ęcie uchwały w sprawie przyst ąpienia do zmiany Gminnego 
Programu Rewitalizacji Gorzów 2025+. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali na 
piśmie wraz z uzasadnieniem, które stanowi załącznik nr 40 do protokołu.  Ponadto 
projekt został jednomyślnie pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki i 
Rozwoju.  
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały w sprawie przystąpienia do zmiany 
Gminnego Programu Rewitalizacji Gorzów 2025+, głosowało 20 radnych, przy braku 
głosów przeciwnych i wstrzymujących się – uchwała stanowi załącznik nr 41 do 
protokołu.  
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 42 do protokołu.   
 
Ad. 18 Podj ęcie uchwały w sprawie wyra żenia zgody na zawarcie umowy 
użyczenia nieruchomo ści na 10 lat. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali na 
piśmie wraz z uzasadnieniem, które stanowi załącznik nr 43 do protokołu. Ponadto 
projekt został jednomyślnie pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki i 
Rozwoju.  
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
zawarcie umowy użyczenia nieruchomości na 10 lat, głosowało 20 radnych, przy 
braku głosów przeciwnych i wstrzymujących się – uchwała stanowi załącznik nr 44 
do protokołu.  
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 45 do protokołu.  
 
Ad. 19 Podj ęcie uchwały w sprawie przyst ąpienia do sporz ądzenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego m iasta Gorzowa Wlkp. 
dla obszarów poło żonych przy zachodniej granicy miasta na terenach le śnych. 
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Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali na 
piśmie wraz z uzasadnieniem, które stanowi załącznik nr 46 do protokołu, Ponadto 
projekt uzyskał jednomyślnie pozytywną opinię Komisji Gospodarki i Rozwoju. 
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały w sprawie przystąpienia do 
sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta 
Gorzowa Wlkp. dla obszarów położonych przy zachodniej granicy miasta na terenach 
leśnych, głosowało 18 radnych, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących się 
– uchwała stanowi załącznik nr 47 do protokołu.  
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 48 do protokołu.  
 
Ad. 20 Podj ęcie uchwały w sprawie ustalenia wysoko ści opłat za usuwanie i 
przechowywanie pojazdów na parkingu strze żonym oraz kosztów powstałych 
w razie odst ąpienia od usuni ęcia pojazdu.  
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali na 
piśmie wraz z uzasadnieniem, które stanowi załącznik nr 49 do protokołu. Ponadto 
projekt uzyskał jednomyślnie pozytywną opinię Komisji: Gospodarki i Rozwoju oraz 
Budżetu i Finansów.  
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za 
usuwanie i przechowywanie pojazdów na parkingu strzeżonym oraz kosztów 
powstałych w razie odstąpienia od usunięcia pojazdu, głosowało 20 radnych, przy 
braku głosów przeciwnych i wstrzymujących się – uchwała stanowi załącznik nr 50 
do protokołu.  
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 51 do protokołu.  
 
Ad. 21 Podj ęcie uchwały zmieniaj ącej uchwał ę w sprawie okre ślenia 
przystanków komunikacyjnych, których wła ścicielem lub zarz ądzającym jest 
Miasto Gorzów Wielkopolski udost ępnionych dla operatorów i przewo źników, 
warunków i zasad korzystania z tych przystanków ora z ustalenia stawek opłat 
za korzystanie z przystanków komunikacyjnych. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali na 
piśmie wraz z uzasadnieniem, które stanowi załącznik nr 52 do protokołu. Ponadto 
projekt uzyskał jednomyślnie pozytywną opinię Komisji Gospodarki i Rozwoju. 
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 
określenia przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym 
jest Miasto Gorzów Wielkopolski udostępnionych dla operatorów i przewoźników, 
warunków i zasad korzystania z tych przystanków oraz ustalenia stawek opłat za 
korzystanie z przystanków komunikacyjnych, głosowało 21 radnych, przy braku 
głosów przeciwnych i wstrzymujących się – uchwała stanowi załącznik nr 53 do 
protokołu. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 54 do protokołu.  
 
Ad. 22 Podj ęcie uchwały w sprawie zaci ągni ęcia zobowi ązania na rok 2020 na 
sfinansowanie przedsi ęwzięcia pod nazw ą: „Wspólna promocja gospodarcza 
Gorzowa Wielkopolskiego, Bogda ńca, Deszczna, Kłodawy i Santoka – etap II”. 
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Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali na 
piśmie wraz z uzasadnieniem, które stanowi załącznik nr 55 do protokołu.  Ponadto 
projekt uzyskał pozytywną opinię Komisji: Gospodarki i Rozwoju oraz Budżetu i 
Finansów. 
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania 
na rok 2020 na sfinansowanie przedsięwzięcia pod nazwą: „Wspólna promocja 
gospodarcza Gorzowa Wielkopolskiego, Bogdańca, Deszczna, Kłodawy i Santoka – 
etap II”, głosowało 21 radnych, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących się 
– uchwała stanowi załącznik nr 56 do protokołu.  
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 57 do protokołu.  
 
Ad. 23 Podj ęcie uchwały w sprawie przyst ąpienia do sporz ądzenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego m iasta Gorzowa Wlkp. 
obszaru poło żonego w rejonie ul. Kazimierza Wielkiego. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali na 
piśmie wraz z uzasadnieniem, listami podpisów mieszkańców oraz opinią prawną i 
stanowi załącznik nr 58 do protokołu. Ponadto projekt został negatywnie 
zaopiniowany przez Komisję Gospodarki i Rozwoju. 
Oskar Serpina – pragnę odczytać krótki apel w sprawie sprzedaży przez miasto 
terenu przy ul. Kazimierza Wielkiego. Chciałbym zaapelować do Państwa ze szczerą 
nadzieją, że przyznacie mi rację. Proszę o wyrażenie dezaprobaty dla projektu 
sprzedaży terenu przy ul. K. Wielkiego. Miałem ostatnio kontakt z mieszkańcami 
osiedla sąsiadującego z tym terenem. Ci ludzie, mówią bez ogródek, że żyją jak w 
koszmarze. Spokojne miejsce, pełne zieleni, tuż obok ich okien zaproponowano jako 
teren do sprzedaży. Ma tam powstać prawdopodobnie kolejny market. Beton, hałas, 
brak miejsca do zabawy dla dzieci, ale i dla spacerowiczów, koszmarny widok z 
okien dla osób tam mieszkających. Czy to będzie kolejne osiedle - miasto z 
parkingiem? Obiecaliśmy ludziom, że ich głos będzie słyszalny, że nie będziemy ich 
ignorowali. Myślę, że to moment na realizację tych obietnic.  
Marta Bejnar – Bejnarowicz – oczywiście przyłączam się do tego apelu i jak 
najbardziej będę go wspierać, bo również mam takie zdanie. Zwróciło się do mnie 
Stowarzyszenie Komunikacja Org z prośbą o przekazanie ich stanowiska w sprawie 
tego terenu. „Stanowisko Stowarzyszenia Komunikacja.org w sprawie sprzedaży 
działki nr 250/34 na Os. Piaski. Stowarzyszenie Komunikacja.org włączając się w 
dyskusję na temat przeznaczenia działki nr 250/34 w sąsiedztwie ul. K. Wielkiego 
spornego terenu pod zabudowę marketu popiera działania mieszkańców Os. Piaski 
dążące do tzw. zielonej rewitalizacji. Rozumiemy przez to stworzenie terenów 
przyjaznych mieszkańcom z dużą ilością zieleni i dodatkowym, wydzielonym 6-
metrowym pasem pod przedłużenie linii tramwajowej do planowanej ul. Kamiennej. 
Takie rozwiązanie zostało w 2013 r. zaproponowane w dokumentach planu 
transportowego. Jako niskoemisyjny, nowoczesny i przyjazny środowisku transport z 
1 strony świetnie wpisywałby się w zielony teren, a z 2 strony byłby polepszeniem 
dostępności do transportu publicznego, co od ponad 40 lat jest problemem tego 
osiedla, gdyż pętla tramwajowa położona jest na skraju zabudowy. Realizacja 
projektu z zastosowaniem transportu niskoemisyjnego, tramwajowego, 
nowoczesnych parkingów wykonanych w technologii przepuszczającej wodę, 
zastosowania oświetlenia solarnego, czy specjalnej odmiany ekologicznego asfaltu to 
szansa na modelową rewitalizację zabudowy tzw. wielkiej płyty. Nadmieniamy, że 
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nasza wizja nie koliduje z aktualnie przeprowadzonym remontem ul. K. Wielkiego, a 
jest jej kontynuacją, tj. II etapem. Obawiamy się, że sprzedaż wymienionej działki 
utrudni realizację tych planów. Jako kompromis proponujemy po wydłużeniu linii 
tramwajowej sprzedaż znacznie atrakcyjniejszej działki, gdzie aktualnie znajduje się 
pętla tramwajowa zapewniając pewne środki w budżecie miasta. Z poważaniem 
prezes Stowarzyszenia komunikacja.org T. Drozd.” Jedna rzecz wyjaśnienia 
odnośnie tego, że niestety nad tą uchwałą będziemy wstrzymywali się, jako Klub 
#kochamGORZÓW z tego powodu, że rzeczywiście orzecznictwo, jakie zostało nam 
przytoczone wczoraj na komisji ma odzwierciedlenie w rzeczywistości, czyli jako 
grupa mieszkańców  nie są uprawnieni do złożenia wniosku o przystąpienie do planu 
miejscowego. Natomiast, żeby ten projekt nie upadł napisaliśmy wspólnie, podpisało 
się 15 radnych. Chciałabym dzisiaj złożyć wniosek o przystąpienie do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Gorzowa dla obszaru 
położonego w rejonie ul. K. Wielkiego zgodnie z załącznikami. Załącznik jest 
dokładnie taki sam, jak był w projekcie mieszkańców. Przeniosłam również 
przeznaczenie terenów do uzasadnienia, bo taki również był zarzut, że nie powinna 
znaleźć się ta informacja w treści uchwały, a w uzasadnieniu. Dzisiaj złożę ten 
wniosek i bardzo proszę, aby był wprowadzony do porządku obrad  październikowej 
sesji Rady Miasta i mam ogromną prośbę do Prezydenta, żeby do tego czasu wydać 
opinię.  
Jan Kaczanowski – przypominam, że ten projekt uchwały, nad którym w tej chwili 
debatujemy, tj. projekt w ramach inicjatywy obywatelskiej i co zaakcentowała radna 
Bejnar – Bejnarowicz każdemu formalnie zgłoszonemu projektowi uchwały nadam 
określony bieg zgodnie z obowiązującym prawem. Ten projekt obywatelski, który w 
tej chwili rozpatrujemy on w zasadzie nie dotyczy tego, czy my wyrażamy zgodę lub 
nie wyrażamy zgody na sprzedaż działki, bo ta inicjatywa uchwałodawcza dotyczy 
przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego miasta Gorzowa Wielkopolskiego. Każdemu taki i temu projektowi 
nadałem określony bieg zgodnie z obowiązującym prawem, poprosiłem o opinię 
prawną dot. tego projektu, wszyscy radni otrzymali opinię prawną w tym zakresie i 
przypomnę 1 z zapisów tej opinii prawnej, że podjęcie uchwały w sprawie 
przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego miasta Gorzowa dla obszaru położonego w rejonie ul. K. Wielkiego 
druk nr 241, zaproponowanego w ramach obywatelskiej inicjatywy uchwałodawczej 
stanowiłoby istotne naruszenie prawa z uwagi na art. 14 ustęp 4 ustawy o 
planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym, który wyłączną inicjatywę do 
podjęcia takiej uchwały przyznaje radzie lub prezydentowi miasta. Takie są zapisy 
ustawowe. W związku z tym można śmiało stwierdzić, że ten projekt ze społecznego 
punktu widzenia jest godny rozważenia, ale w tym kształcie nie wyobrażam sobie, 
żeby radni nie respektowali obowiązującego w naszym kraju prawa. To jest tyle i aż 
tyle.  
Radosław Wróblewski – dziękuję Przewodniczącemu za to wprowadzenie dot. 
interpretacji prawnej, ono jest ważne, my też szanujemy prawo, nie mniej jednak w 
głosowaniu też wstrzymujemy się. Podpisaliśmy się pod nowym projektem uchwały w 
tej sprawie, uważamy, że wspólnymi siłami zarówno radnych, jaki i mieszkańców, ale 
także Prezydenta jesteśmy w stanie znaleźć dobre, satysfakcjonujące rozwiązanie, 
szczególnie dla mieszkańców tej części miasta, którzy bardzo żywo zareagowali na 
te propozycje. 
Tomasz Rafalski – jako przedstawiciel Klubu Prawo i Sprawiedliwość również 
chciałem poinformować, że wstrzymamy się od głosu przy tym głosowaniu. Chciałem 
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przypomnieć, że odnośnie przestrzegania prawa, ostatni projekt uchwały dot. 
filharmonii, kiedy to powiedzmy sobie szczerze, był daleki od obowiązującego prawa, 
więc ta uwaga była akurat zbędna.  
Marta Bejnar – Bejnarowicz – chciałabym dodać, że nasze wstrzymanie się nie jest 
jednoznaczne ze wstrzymaniem się od idei ochrony tego terenu tylko, jeśli 
podjęlibyśmy tą uchwałę dzisiaj, wiedząc, że posiada ono wadę prawną to nie 
moglibyśmy procedować na najbliższej sesji znów tego tematu. Uważam, że 
rozsądnie jest, żebyśmy dzisiaj wstrzymali się i ta uchwała nie przeszłaby. Natomiast 
na przyszłej sesji będziemy procedować tą, która już nie posiada wady prawnej, jej 
skuteczność będzie dużo większa niż tej, która byłaby uchylona,  
Maria Olszacka – mieszkanka wspólnoty mieszkaniowej ul. K. Wielkiego 102 - 112 – 
po zapoznaniu się ze statutem miasta Gorzów Wielkopolski, z pewnością nie byłoby 
takiego opóźnienia i takiej sytuacji, że prawie 550 mieszkańców ten wniosek złożyło, 
napracowaliśmy się przy tym, rozmawialiśmy z każdym, uzasadnialiśmy to, nie 
byłoby tego, że okazało się to nieskuteczne, bo okazuje się, że nie możemy być 
inicjatorem. W statucie nie było zapisu odnośnie inicjatywy uchwałodawczej w 
odniesieniu do mieszkańców ograniczającego się tylko do takiego zapisu: „§ 20 ust. 1 
inicjatywę uchwałodawczą posiada grupa co najmniej 300 mieszkańców miasta z 
wyłączeniem spraw zastrzeżonych do wyłącznej właściwości innych organów, którym 
przysługuje wyłączna inicjatywa uchwałodawcza”. Jak Państwo rozumiecie ten 
zapis? Uważam, że jeżeli coś jest adresowane do wyrażenia woli, czy podjęcia 
decyzji przez osoby, co do poziomu wiedzy prawnej, dostępu do przepisów, nie jest 
znane temu, który tworzy tego rodzaju dokument, że to powinno być rozpisane. Nie 
można ograniczać się tylko do takiego zapisu, który właściwie nic nie znaczy dla 
czytającego. Uważam, że każdy mieszkaniec, jeśli ma prawo do złożenia takiej 
inicjatywy to ze statutu powinno wynikać, czego nie można wnioskować. Cały statut 
jest głęboko opracowany, klarowny, przejrzysty, ale ten zapis kompletnie nic nie 
mówi. Korzystając z tej okazji składam wniosek, bo uważam, że to trzeba jak 
najszybciej zmienić. Mieszkańcy powinni wiedzieć, co ich ogranicza. Nie zostało to 
uregulowane i w związku z tym wniosek został złożony. Jeśli ma jakikolwiek wpływ 
to, co teraz przedstawiłam na temat statutu, to proszę, jak najszybciej uzupełnić.  
Dariusz Sass – radca prawny – statut reguluje kwestie wewnętrzne, natomiast to, 
komu przysługuje inicjatywa wynika z prawa materialnego. Przepisów ustaw, które 
regulują komu przysługuje inicjatywa jest wiele. Zamieszczanie takich przepisów w 
statucie, że w tej sprawie mieszkańcy nie mogą, a w tej mogą przy dynamicznym 
tworzeniu prawa, jak i przy obszarze materii jest zupełnie bezcelowe.  
Jan Kaczanowski – zmiany w statucie tu nic absolutnie nie wnoszą dlatego, że tu jest 
obligatoryjne rozwiązanie i zapis ustawowy. Jest mi przykro z tego powodu, ale tak 
jest.  
Marta Bejnar – Bejnarowicz – zgadzam się z tym, co powiedział radca prawny, 
natomiast w zupełności rozumiem p. Marię, bo rzeczywiście trudno jest 
przeanalizować wszystkie dostępne i obowiązujące w Polsce przepisy, by sprawdzić, 
czy któryś nie wyłącza wyłącznej kompetencji Rady Miasta, czy nie wyłącza innych 
osób od tej inicjatywy uchwałodawczej. Jakiś czas temu zwracałam uwagę na to, że 
jako Rada Miasta, powinniśmy i mamy też to w obowiązku, aby ustalić regulamin 
inicjatywy uchwałodawczej jaki w mieście obowiązuje. Powinniśmy to zrobić i 
przystąpić do takiego regulaminu, który byłby swego rodzaju kartą sprawy. Jeżeli 
mieszkańcy chcieliby złożyć inicjatywę uchwałodawczą w jakiejkolwiek materii to tam 
byłaby możliwość, żebyśmy opisali taki instruktaż. Akurat w tym przypadku nie 
uważam, żeby ta inicjatywa była niepotrzebna, bo wiem, że Państwo zebrali bardzo 
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dużo podpisów i to nam dało obraz, jak bardzo ta działka w formie niezabudowanej 
jest istotna dla lokalnej społeczności, bo gdyby te podpisy nie zostały zebrane to być 
może my, radni nie mielibyśmy świadomości, jak bardzo duże jest ciśnienie i 
potrzeba mieszkańców, aby ten teren zachować, jako zielony i być może 
podjęlibyśmy błędne decyzje. Co do zasady bardzo dobrze, że tak stało się, że ten 
wniosek został złożony. Natomiast wzywam po raz kolejny, żebyśmy wystosowali z 
własnego grona zespół, który taką inicjatywę uchwałodawczą określi regulaminowo i 
tam będzie można zapisać czego nie można składać, bo trudno od mieszkańców, 
którzy nie są prawnikami wymagać, aby przeanalizowali wszystkie akty prawne w 
poszukiwaniu tych, które wyłączą akurat ten zakres z ich kompetencji.  
Jan Kaczanowski – w związku z brakiem kolejnych zgłoszeń do dyskusji 
przechodzimy do głosowania. 
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały w sprawie przystąpienia do  
sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta 
Gorzowa Wlkp. obszaru położonego w rejonie ul. Kazimierza Wielkiego, głosowało 0 
radnych, przy 5 głosach przeciwnych i 16 głosach wstrzymujących się – uchwała nie 
została podj ęta. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 59 do protokołu. 
 
Ad. 24 Podj ęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali na 
piśmie. 
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji, 
głosowało 17 radnych, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących się – 
uchwała stanowi załącznik nr 60 do protokołu. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 61 do protokołu. 
 
Ad. 25 Podj ęcie uchwały w sprawie rozstrzygni ęcia skargi. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali na 
piśmie. 
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały w sprawie rozstrzygnięcia skargi, 
głosowało 18 radnych, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących się – 
uchwała stanowi załącznik nr 62 do protokołu. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 63 do protokołu. 
 
Ad. 26 Podj ęcie uchwały w sprawie rozstrzygni ęcia skargi. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali na 
piśmie. 
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały w sprawie rozstrzygnięcia skargi, 
głosowało 16 radnych, przy braku głosów przeciwnych i 2 głosach wstrzymujących 
się – uchwała stanowi załącznik nr 64 do protokołu. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 65 do protokołu. 
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Ad. 27 Informacja o stanie realizacji uchwał. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że informację o stanie realizacji uchwał wszyscy 
radni otrzymali na piśmie i stanowi załącznik nr 66 do protokołu.  
 
Informację o stanie realizacji uchwał Rada Miasta przyjęła do wiadomości przez 
aklamację.  
 
Ad. 28 Przyj ęcie protokołu z XII sesji Rady Miasta Gorzowa Wielk opolskiego. 
 
Jan Kaczanowski – pyta, czy radni mają uwagi do protokołu z XII sesji Rady Miasta? 
W związku z brakiem uwag wnosi o przyjęcie protokołu. 
 
W głosowaniu jawnym za przyjęciem protokołu z XII sesji Rady Miasta Gorzowa 
Wielkopolskiego głosowało 19 radnych, przy braku głosów przeciwnych i 
wstrzymujących się. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 67  do protokołu. 
 
Ad. 29 Sprawy ró żne. 
 
Paulina Szymotowicz – we wrześniu miały być ogłoszone wybory do Młodzieżowej 
Rady Miasta, mamy koniec września i nie zostały jeszcze ogłoszone. Czy mogę 
dostać informację, kiedy jest planowane ogłoszenie wyborów? 
Jan Kaczanowski – przypomnę, że uchwała odnośnie Młodzieżowej Rady Miasta 
została podjęta w marcu br. w tej uchwale są jasne zapisy, że Prezydent wydaje 
zarządzenie dot. wyboru przedstawicieli do Młodzieżowej Rady Miasta. W tej 
uchwale jest wszystko jasno określone. Z tego, co wiem, a wiem, bo interesuję się tą 
sprawą na bieżąco, służby Prezydenta taki projekt zarządzenia przygotowują, on 
niebawem ukaże się i damy kolejny krok do przodu. 
Paulina Szymotowicz – poprosiłabym w przybliżeniu, kiedy to zarządzenie zostanie 
ogłoszone.  
Jan Kaczanowski – jestem przekonany, że na pewno w październiku.  
 
 
Ad. 30 Zako ńczenie obrad. 
 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Miasta – Jan 
Kaczanowski zamyka obrady XIII sesji Rady Miasta dziękując zebranym radnym i 
gościom zaproszonym za udział. 
Sesję zakończono o godz. 15:15. 
 
      

        

 Przewodnicz ący Rady Miasta 
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        Jan Kaczanowski 
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D. Waldmann 


